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Tlačové vyhlásenie Viktora Orbána po rokovaniach  

s predsedom vlády Slovenskej republiky Robertom Ficom 

16. január 2024, Budapešť 

 

Dobrý deň prajem vážené Dámy a Páni! Veľavážený pán predseda vlády Robert Fico! Milí 

Slovenský Priatelia! 

 

Maďarsko dnes s mimoriadnou úctou privítalo delegáciu pána predsedu vlády Roberta Fica                 

v Budapešti.  Čakali sme už toto stretnutie. Roky sme očakávali toto stretnutie. Sme radi, že     

k nemu došlo. Z mojej strany je to možno ľahko vysvetliteľné. Od nášho prvého bilaterálneho 

stretnutia milý Robert, ktoré sa konalo v apríli 2012, medzi nami sa tridsaťtrikrát uskutočnili 

bilaterálne rokovania, vrátane dnešného. Je celkom možné, že je to európsky rekord. A nakoľko 

žijeme v dobe, kedy kontinuita, bezpečnosť a stabilita sú najdôležitejšími politickými 

hodnotami, preto takýto dlhodobý vzťah – podľa môjho presvedčenia – bude slúžiť na osoh 

oboch národov. Kontinuita, transparentnosť, predvídateľnosť a prístup založený na vzájomnej 

úcte v našom prípade sú prítomné ako danosti aj z dôvodu dlhodobej spoločnej historickej 

minulosti. Podľa mňa je to dobrá správa tak ako pre občanov Slovenskej republiky, rovnako aj 

pre občanov Maďarska.      

 

Navyše obidvaja si uvedomujeme, že síce jeden z nás sa viaže k tradíciám európskej pravice a 

druhý zase k tradíciám európskej ľavice, v skutočnosti patríme do stredoeurópskej osudovej 

spoločnosti.  Dejiny našich národov nie je možné od seba oddeliť, a v hĺbke – aj keď o nej 

nehovoríme – existuje veľmi silné civilizačné spojítko; a tým spojítkom je to, že obe krajiny 

patria k svetu latinského kresťanstva, bez ohľadu na to, či je niekto je práve ľavičiar alebo 

pravičiar. Je to taká kultúrna a civilizačná báza, na ktorej je možné vybudovať politiku založenú 

na vzájomnej úcte.   

 

Vážené Dámy a Páni! 

 

Zhodnotili sme vzťahy medzi oboma krajinami. Môžem povedať, že naše záujmy smerujú 

minimálne na 99 percent tým istým smerom. Suverenita je pre obe krajiny dôležitá. Zo strany 

Maďarska – a mám taký pocit, že tu existuje zhoda – nie sme spokojní s iniciatívami                 

bruselského superštátu. Vôbec nás netešia snahy legitimizovať nelegálnu migráciu. Chceme 
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chrániť svoje hranice, a my chceme rozhodovať o tom, koho pustíme do našich krajín. Pravda 

je taká, že vzťahy medzi oboma krajinami nikdy neboli také dobré ako teraz, pretože obe krajiny 

sú v rámci únie prepojené takým spôsobom, že sa navzájom posilňujeme. Z hľadiska fyzickej, 

ekonomickej, ako aj z hľadiska energetickej bezpečnosti sa navzájom posilňujeme. 

 

Keď hovorím fyzickej bezpečnosti, chcem práve tu využiť možnosť, aby som vyjadril 

poďakovanie pánovi predsedovi vlády Ficovi, pretože na základe dohody, ktorú sme s ním pred 

mnohými rokmi uzavreli, slovenskí policajti pravidelne pomáhajú chrániť južné hranice 

Maďarska. Zistil som, že slovenskí policajti v predchádzajúcich rokoch poskytli pomoc           pri 

zastavení 20 tisíc nelegálnych migrantov. Keby slovenskí policajti neprišli na juh, potom by 

dnes bolo o 20 000 nelegálnych migrantov viac, možno nie v Maďarsku, ale v Rakúsku alebo 

v Nemecku. Takže milý Robert, v mene Maďarska ti ďakujem za pomoc, ktorú sme      od vás 

v uplynulých rokoch dostali, a prosíme Vás, aby ste nám ju aj v budúcnosti poskytli.   Z hľadiska 

fyzickej bezpečnosti my na oplátku od začiatku tohto roka radi prispejeme                 k plneniu 

úloh kontroly vzdušného priestoru v slovenskom vzdušnom priestore. 

 

Čo sa týka ekonomickej bezpečnosti, disponujeme s fantastickými údajmi. Rozvoj vzťahov 

našich krajín viedlo k tomu, že Slovenská republika v súčasnosti je tretím najdôležitejším 

obchodným partnerom Maďarska, a náš obrat trvalo dosiahol 15 miliárd eur. Poviem vám 

potichu, že už dlhodobo potíme krv, aby sme dajme tomu v prípade Turecka – ktoré je predsa 

krajina s vyše devädesiatmiliónmi obyvateľmi - tento ukazovateľ vytlačili na objem 5-6 miliárd 

eur, pričom v systéme slovensko-maďarských vzťahov je to 15 miliárd, a hovoríme 

o desaťmiliónovej a šesťmiliónovej krajine. Maďarsko z hľadiska ekonomickej bezpečnosti 

zabezpečuje tranzit ropy na zásobovanie Slovenska, na oplátku však štvrtina dovozu našej 

elektrickej energie pochádza zo Slovenska. Aj za toto vám ďakujeme!       

 

Vážené Dámy a Páni, takto sme to dosiahli že v uplynulých rokoch obe vlády                          za 

najdôležitejšie považovali prepojenia, ich rozširovanie a rozvoj. Vybudovali sme mosty, 

železnice, cesty, kompy, plynovody a elektrické vedenia. V roku 2014 keď sme začali 

spolupracovať ako premiéri, my sme uzatvorili memorandum o spolupráci, ktoré sme                na 

oboch stranách hranice maximálne splnili. Vďaka tomu memorandu, resp. v dôsledku práce 

vlád v momente jeho podpísania počet hraničných priechodov, možnosti prekročenia hraníc 

bolo okolo dvadsať a v súčasnosti je to štyridsať. Teraz nehovorím o tom (v tom zmysle), že je 

to politický výkon, ale predstavte si to, že z hľadiska života ľudí bývajúcich      v prihraničných 
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oblastiach čo to znamená, že v záujme vybavovania svojich záležitosti a spolupráce nemusia 

odjazdiť dvadsať-tridsať, občas aj päťdesiatkilometrové obchádzky. Som o tom presvedčený, 

že výsledkom našej spolupráce počas predchádzajúceho obdobia ako aj našich vlád je, že sme 

významným spôsobom prispeli, k tomu, aby kvalita života obyvateľov prihraničných oblastiach 

sa hmatateľne a citeľne zlepšila. Žiť pri hraniciach je špecifická situácia, osobitná životná 

situácia, to môže byť zlé aj dobré. Odkedy my spolupracujeme, odvtedy je to skôr dobré, ako 

zlé, pretože obidvaja máme záujem na tom, aby komunity žijúce na oboch stranách hranice 

nerozdeľovali, ale naopak spájali, aby nás hranice spájali. Dnešný deň došlo k zhode zámerov, 

aby sme po predošlom veľkom balíku spolupráce vytvorili ďalší významní balík spolupráce. 

Dohodli sme sa, že zriadime prípravnú komisiu, ktorá zostaví najvýznamnejšie  záležitosti, 

ktoré v nasledujúcich rokoch – dúfajúc v tom, že ako výsledok nášho dlhodobého paralelného 

vládnutia – dokážeme presadiť v prospech oboch krajín. Bude vytvorený takýto rozvojový 

balík, rokovať o ňom budeme pri nasledujúcej príležitosti.       

 

Ešte raz sa chcem poďakovať pánovi premiérovi a jeho delegácií, že ste nás navštívili, Vám 

osobne, aj Vašej vláde a slovenskému národu prajem veľa síl, veľa úspechu a roky! 

 

Robert, ďakujem, že si tu bol s nami! 


